
      

  

   
   

    

   
   

    

   
   

    

   

  

   
   

    

   

                

   

   

The Attorney General Co Pay “October 1, 1978 

2a VEDA VOVERMUENG US Bre 

   

yt eles + if : woe. . a 

“Director, FBI” oo a a 

t, es : rn “- a eS phe ee ee 

- Reference is made to my ‘mernorandum of Jaly 29, "1975, 

captioned as above, which advised you of the results of this Bureau's 
preliminary inquiry concerning an allegation that Lee Harvey Oswald 

bad visited the FBI office in Dallas sometime prior to the assassina- 

tion of President Kennedy for the purpose of talking to Special Agent | 

James P. Hosty, dr. In the absence of Mr. Hosty, Cswald allegedly 

left a note which was threatening in nature. Also, that this visit and 
«note were not reported following the assassiiation ot Fresident Kennedy   : As a matter of background, in ray r absence irom the city, 

Messrs. Callahan, Adams and Bassett met with Deputy Attorney =: 

Genoral Tyler on August 29, 1975. At tbis meeting Mr. Tyler was | 

advised that in accordance with the feeling of the Department, after 3 ane 

thorough review of my memorandum of July 29, 1975, we anticipated e a < 

conducting approximately six additional! interviews of individuals who. .:- 

wero either currently in the Bureau or who had been in the Bureaa. aP See 

_ Mr. Tyler was in agreement with this course of action. This meeting «23> 

- was later attended by Assistant Attorney General Thornburg and he too 

subscribed to the additional interviews, He was also in agreement that - 

each person interviewed be furnishod a waiver of rights a and that the 

inte rviews be recorded by sworn statement. « PST “ 

  

PT, 

  

got Later in the afternoon on the same , day Mr. Adams was % 

nn adviced that the Dallas "Times Herald” newspaper intended to publish 

Agee OW 2 Btory in. connection with the aforementioned allegation and they -; 

- Oop sow. >, Cesired a statement from this Bureau. The vropored statement was. 2 

ton. Ova- *"” prepared and the Deputy Attorney General was advised of the content - % 
Aédnia, 

Geant Of this proposed press release. Late in the eveningo August 30, 1975, 

| Ext Afters — the Bureau learned of the text of the proposed article to cony'g in the ©: 
Pites & Com. —..- 

| tate ——~ August $1, 1975, issue of the alas | “T aS Herald” las £op 1 g2e oe 7 3x. 
. 3 ads Sine a . 
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article is attached). “At that point if became apparent that our qury 7.45 

},: Would probably have to go beyond Bix individuals but in any event there: 

. we be @ logical reason for interviewing anyone beyond the initial a 

i. a2 
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Inquiry was conducted by Assistant Direct 

_ Bassett, Inspector - Deputy Assistent Director J. 

: Inspector Edgar N. Best, all of the Inspection Division; 

... Agents in Charge Philip A. MeNiff of the New York Office; Francis M 

‘3° Mullen, Jr., of the Tampa Office; and Arthur F. Nehrbass of our die: 

’ Jacksonville Office. They all met in Dallas, Texas, on the evening of : 

September 1, 1975, and there followed a thorough briefing concerning 

the information which had been developed to date. 2 2 2.8 a hee 

Shes S748 Unless specifically advised to the contrary, all individuals ne 

“-} -:- mentioned herein who were interviewed furnished a signed Interrogation; =<; ° 

- * + Advice of Rights form and their interview was recorded by eworn states 355 to 

._»., ment, - Copies of these statements are attached... 64.27 27 00%: 
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- Mrs. Nannie Lee Fenner was reinterviewed on September 2 

1075, She stated that the statement which she initinlly furnished on =. 

s+: duly 15, 1975, is accurate within the bounds of her recollection. She * 

<~  3*. entegorically stated that the note which she received from Oswald made 

ri abgolutely no mention concerning President Kennedy. It is her recole.'rs 

_ lection that the note was handwritten, which she described ag a large **"*; 

* scrawl, very childlike in nature. She indicated that on giving this matter. 

additional thought she was now of the opinion that Miss Helen May may - x; 

hare seen Oswald as he was Geparting the office after he delivered the {7 :."<. - 

note. It may be recalled that fa Mre. Fenner’s initial statement of sre. 

: . duly 15, 1975, she advised that sha bad shown the note in question to “:; 

= Joe Pearce. ..... =. oe a Eb parce eae ‘ah: 
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os On September 6, 1975, an additional statement was taken 

from Mrs. Fenner and at this time she advised that itis her clear *- a 

recollection that Pearce did vot see the Oswald note but that he had the @0""=. 

-" @nyelope and/or letter in his hand and ahe ts certain now that he did not =’ 

- . poad the letter. She claimed that she told Pearce that “som 

    

" Jeft the letter and be merely picked it up and laid it down. :< 

PLEA MES salt Ftp agi Pe a Soret ot Bk EL BAAS , 

  

MSEC Miss Helen Lee May waa rointerviewed on September 2, 1975, 83°. 

and she categorically denied ever gcolog Oswald at any time or ever seeing a 
. “gthss . « we if : BE itp» 

2 z > 3 ” 2 fdas SS ‘. * 

Mae fet ge se 

    

   

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

oo               



    

       

  

   

  

   

    

     

    

   

    

  

   
   

   

   

   

    

  

   
   

   

  

   

        

   
     

   

   

    

   
   
   
   
   

  

   

      

    

    

    

   

       

_ The AttorneyGeneral ~~, - Poe a EEE 
  see tty —— we TO Ege ste at eB te ob Bees 26 we AE es a 

7 . the note or letter which he delivered. She did recall that sometime subq. 2" =.” 
* goquent to the assassination Mrs. Fenner again brought up the subject ©: 2” “¢* 
Cof the Oswald note and stated that Clark (lormer ASAC Kyle Clark) had 7. 
told her to forget about it. 18 pate igs Bie aie 

= a t ae me 

why Sah hey wy 
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" Miss Marian F. Roberts, former secretary to former SAC - 4" 
Gortion Shanklin, was interviewed on September 6, 1975, in Bun City, f° “Fs =. 

< Arizona. She advised that she was aware that Oswakd bad appeared at <4- 
; the reception desk of the Dallas Office aod left a note with Mrs.” Former. + 
" for 8A Hosty prior to the assassination of President Kennedy. She stated 
that she had never seen the note and was not aware of its contents 1° Bo. | 
although she had heard the letter wanted Hosty to stop harassing Oswald's 7- 
wife, She related that she recalled entering the Dallas Office at about -; 

” the same time that Helen May was entering at approwmately mide .: -95-"%- 
_@ay. To her recollection this was a few wecks before the assassination »;~ 
- and she and Miss May saw a slender, dark haired, young man hand some- 
| thing to Mra, Fenner, This wag not significant to her at the ime; how-".. 
ever, following the assassination Helon May said something to her to the 

- effect, "You remember, Marina, we were coming info the office about the 
time Oswald handed Fenner the note." She stated that after she saw +... 
pictures of Oswald after the agsassination she can easily assume that be | 
was the individual she saw hand somothing to Mrs. Fenner. She recalled ~ 

- , that on the same day she observed this person Mrs. Fennar told her a +: 
_ sbort time later a man had left a note for Hosty to quit bothering his wife... 

ar? +She said that Mra. Fenner told ber ths man did not say much but he was + 
“teed off at Hosty. -This, according to Miss Roberts, tended to further. 

_ her belief that the man she and Miss May saw was Cswald. She said, »* 

* ~ {n her opinion, Oswald's appearance jn the Dallas Ciftce and the note he °: 

- left for Hosty were common knowledge among Dallas (fice personnel ”. 
who were there at the time of the agsassination. She stated that after +: 

the assassination she heard from an vnrecalled source that it was decided |<: ” 

to destroy the note but sho does not laiow who made this decision to have ©... 

- the note destroyed. She stated she recognized the importance of the note | 
after she heard of the decision to destroy it. °°. 00° t ¥ 

=e" 7" In addition to the above, Miss Roberts alco furnished the «~~ 
_ _ following information but refused to furnish ft in a sworn statement since 
' " ghe considered it heargay and she hod no firsthand knowledge of same. i7;.7 

etc «She stated that there was some talk around the office cf a meeting held he 
taaek ON evening by the Dallas Offica "brass" to decide what to do with the note,’ 2 - 

ecalied that this meeting took place after the og? dmaeese éays 
af? euigi d: ‘ cet ef ek ‘ 
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oe ce ~The Attorney General ae apt ae tila 

“assassination and by ‘“prass” she ‘meant BAC GhankUn, ‘ASAC ‘Clark and * cade te 
uMr, Malley (James R. Malley, former Number One Man to the Assiste a races 
" ant Director, General Investigative Division). She aid not know who ere 
_ furntebed this information to her. oe of ORE 

  

    
   
   
    

    

    

    

   

      

   
   

   

"1975. He advised that his first knowledge of the note reportedly left af <7 
: ‘the Dallas Office by Oswald came about through a convareation at some: ome! 5 
=.Ume in the early part of 1964 with Special Agent Vince Drain. :He pdvised ¢ 
* that he and Drain were discussing Oswald's roctive and mental condition A <i 
“which would cause him to do what he did and in talking to Drain along *..<.-*- 
this vein the latter advised that Oswald had left a note at the office prior 
to the assassination in which note Oswald stated that if the FBI did not ~:~" 
stop harassing his wife he would plow up the FBI and the Dallas Folice © 

_ Department, He said that he was 80 shocked and angered at this revela-" ” 
- Yon that he did not press further as to the disposition of the note and to :> es Me 
‘this date he does not know what disposition was made of it. . He advised “= ere 
“that in discussing receipt of this note Drain advised thot Mrs. -Fenner 2475: 
_ and Joe Pearce, who was then a clerk in the office, were present in the 
reception room at the time Oswald appeared in the office with the note. 
According to Brown, at no time did Drain advise him as to the identity —: -°. 
of his source of the information. Brown also advised that he participated A 

“ ou two occasions «ini. interviews with Marina ‘Oswald subsequent to the -. 
~ assassination and on neither occasion did sh mention that Oswald had . 
* informed her ofa visit to ‘the Dallas Office prior to the assassination. * 

oe ot eae oaaatte 2438 st we Sg fore Me we ty HE % 

me PB ao On September 5, 1975, BA Joe ‘A. Pearce was reinterviewed, 
i He categorically denied that he ever ea Lee Harvey Oswald, that he had -: 

ever had in his hands or {n his possegsion any note left by Oswald and that f 
he had ever read any note left by him. Be said that after deliberating = 

_ on the matter since his prior affidavit of July 22, 1975, he recalled that 5 

a note left by Oswald for Hosty. During some of these discussions :<.+:< 
Mrs. Fenner remarked to others in his presence that Pearce had seen rope 

__ the note. He admitted that he did not cootraslict the statement and explains *” 
_ |" his failure to do so on his lack of appreciation of the seriousness of what =F 

: ‘ehe was 8 communicating to the People hs involved, ; ws : 
. =~



aid My 
t 
i 
1 
hate ae se attach ee ae owt 

. The Attorney General -:-+.°2,'j4@ wre3. iF Sep 

cetera geh ee RARE TT Beat pie ces 
. i. as followa, He claimed that approximately six years ago Mrs. 

was in the Agents’ squad room and she spoke to Drain about * 

: visit to the Dallas Office prior to the assassination. According to Drain, + 

she said that Oswald was mad at SA Hosty for interviewing his wife. = ..: ; 

She said that Hosty was not in the office and Oswald left a letter for him. = 

He claimed that to the best of his memory she did not mention the cone 203... . 

. teats of the letter and he did nct question ber about tt or pursue the :/S°% 2 

": conversation further. He eald this is the first knowledge be had of eae ges EE 
“ Quwald either visiting the office or leaving & letter and that be heard :..25 20° 3 

"0 further comment concerning the incident until be read the newspaper © 

story on August 31,1975. ee aE Belcan bee! 
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we On September 3, 1975, Drain was reinterviewed in view of 
certain conflicts as furnished io his first statement. In ghis second +:7/ 

“hi 2? 

  

       
3 it ‘ ~ : id , . LOR et a they; it eee, Pc ESE wea! ents 

Ecir ses Mrs. ha Ann Campbell, formerly Martha Ann Connally, 

* wns interviewed on September $,.1975. She fa no longer employed in ... 

{he Bureau but at the time of the assagsination was serving as the =. 

- gecretary to Supervisor Kenneth C. Howe. She advisod that within a 

weck after the assassination she was in the “Coke room” on the twelfth ; 

- floor of the. FBI space taking @ break with one or two other female ~-2: = 

.+..* @lerical employees. One employee was Mrs. Fenner and she can't ” 

** yecall the other. She recalled Mrs. Feoner making & statement that -*: 

- Oawald came to the office looking for Agent Hosty and was very upset *. 

because Hosty had been interviewing Marina Oswald. Hosty was not 

in the office and Oswald left a note. Mrs. Campbell stated she was ve 

surprised to hear this and immediately after leaving the room she went 

int Supervisor Howe's office and told him what she had heard. She -2+.= — 

-- anid that she can’t recall his reaction but be asked bor who had told her ..... i 

this and who was present. She told him Mra, Fenner but can't recall - hoe 

the other persons present. She seid that upon hearlng Fenner's name Howe . 

“'. mada a “face” and Howe told ber that she wae not to discuss the visit or ~)*~ 

.. note any more and it was emphatic enough that she followed his instruction. 3--~ 

’_ *** Bhe said that she had enough sense to realize that something was being held = _ 

bout it, Continuing, Mra. Campbell = 
alee at 
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*:t gesults of which were reported by "FD-302. ‘In reference to her above - 
«74 stntement she cannot be positive whether it was in fact Mra, Fenner who 
7 had furnished the information to her but it was her feeling that Feaner . > 

* . that she never took a break and never went to the "Coke room" and also 
. for the purpose of Mra. Campbell reviewing the office roster at the time” a 

>. of (he assassination in an effort to determine if ahe could recall the ae S. 
* other employee who was present. . , - Mh 

The Attorney General Lb gag 
wet fo, re e tp Ey Ags 2 Fs aeginl ¥ ae . 

E - advised that she cannot recall the fol coaversation with paporvisos Howe *- 
= 3 but it would have been either he or Mrs. Fenner who at that time mentioned - 

the note Oswald left was then fn Agent Hosty's wo: kbox. She stated she . - 
cannot recall ever hearing what actually happened to the note but she had 
the feeling it was destroyed. 

On September 4, 1975, Mra. Campbell was 5 retnterviewed, - : 

was the one who told her of the letter but she is not 98 certain of this as 
she is of the fact that Fenner was present during the conversation Me ae “: 
to Oswald's visit and leaving of the note. She was unable to furnish the eck, 

=> 

Campbell was occasioned by the fact that Mra. Fenner orally advised *_ 
identity of any other individuils present, This reinterview of Mrs... ot . 

“* 

On August 31, 1975, Tom Johnson, publisher o of the Dallas | 
oy imes Herald" telephonically contacted Assistant to the Director « Peet 

: Deputy Associate Director (investigation) James B. Adams. It should ne ue 
=. «2. be noted that Johnson was identified as the writer of the article ate “ 
¢, '\ fn the August 31, 1975, issue of the Dallas "Times Berald" referred to = <- 

previously. Johnson advised that on that dite he received an ancnymous ” ; 
telephone call from a female. This individual called at 10:50 a.m., 
Dallas time and made reference to the article which appeared in that a . 
chy's issue of the Dallas "Times Kerala." She told Mr. Johnson that . . 
“Slot everyone in Dallas knew about it and she thinks it unfair to leave eta 
the impression that many of the men koew about it. In case you are . 
interested, Mr. Hosty destroyed the note on orders of Mr. Howe... vat! 
Mr, Gemberling was handling the case. Mr. Bill Anderton and Ir. Horton 
also know of it. Mr. Gemberling knew about the note and saw it but f{ . - 

  

was destroyed on instructions of Mr. Howe. Subsaquently, on this same — - > 
; .  @ate, this anonymous caller identified Mr, Horton as Urial Horton, (02-22 

- Mr. Johnson advised that he was furnishing this information only for the *: 
purpose of asking for confirmation as to vbether the information is correct _ 

© . before publication. Mr, Adams informed Mr. Johnson that his request ~ 
+, would be noted; however, as previously stated in Mr. Kelley's prass release 
: concerning this eltuation no > Adil opal comment vould be made by the wee ee 

     

  

    
   

  

   



  

The Attorney General 
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. FBI until all fnquiries had beer completed aod the matier considered 3 
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a At the time of this current inquiry 8A Robert P. Gemberling - : 

was on sick leave, having been diagnosed by his doctor on August 2, 1975, --:” 

- as having had a heart attack. In the absence of obtaining clearance from <2." - 

aii, bis physician, who was out of town and whereabouts unknown, Gemberling -|- . 

$24 --was not interylewed at this time... PTs th ot woot fee he Sek Cy 

nyt set eg ery Pee £. bast ieee oe: pik tee et 

ms .. *=*?*" ga James W. Anderton was interviewed on Septembe rc 

_ He advised that the first knowledge he had concerning a note from Cewald —. . 

: directed to SA Hosty occurred in the general time frame of 1969 to 1870. =: 

Fe said that sometime near the close of business while in the squad room ~~ 

of the Dallas Office he overheard 4 Gemberling make some remark about 

_ the additional leads be bad received concerning the Kennedy assasaination. "=. . - 

-. Ag Gemberling was departing Anderton overheard Mrs. Fenner make a 0" 

*"ye@mark concerning elther a note or & lotter of a threatening nature which ~~ . ~ 

‘s-  hnd been directed to Hosty from Oswald sometime prior to the assiesina= ~:~: - 

“7 i tion. Be stated that while Mrs. Fennor did pot indicate that this was. 3° 5° 

+). firsthand knowledge she remarked in unrecalled words that the note or ~~ =-:, 

oa letter had been delivered to Hosty who in turn took it to the Special Agent... 

in Charge. He said that he heard no fs ther discussion on this subject... 

' matter until approximately two or three years ago when, during a dis- oe ne 

_ cussion concerning the assassination he overheard Mrs. Fenner make ~~” 

~ g remark such a6 “and the letter” or words to that effect at which time 

' gbe taughed and departed without further elaboration. -. FS Py 
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    - °°" ¥ormer SA Ural Horton was reinterviewed on September 4, 

1076. He advised that he could furnish no additional information other 

than what he had previously furolshed in his statement of July 28, 1975 

Ho did note that he learned of C'swald’s visit sometime between the ces" 3 

ete ‘Jatter part of November, 1963, and the latter part of December, 1965, ... --- 

Pee fle stated, however, that as to bow and under what circumstances he .....° ... 

= 1. first learned of the Oswald note he has no epecific recollection whatro- 

wc + ever. He added that the note aegedy contained a fbreat to Bosty, however, © 

DLP ar be naver gaw the note nor is he aware of ita dispositica. He said that he ...-. 

_ has the impression tbat the note and circumstances surrounding if never ---:. . 

      

    
        

  

   
    received official investigative attention but be has no Cirect knowledge       

    

   

_ ° that this isa facts , - ve oot “ 

. y Bey t be wo ate ot er «BS 23 * . 

‘ : faye el eee * a4 < 
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= gig ti? le. Schott was interviewed on September $, 1975. He refused to 

ERG . _ 8lgn the Interrogation: Advice of Rights form and ha also refuse 

ne He Advised that sometime during the favest!gation of the assasaination 7: 

"  ghing about Oswald having visited the Dallas FBI Cilice and Jeaving a note 

  
_. . - Schott added that he doesn't know what happened to the letter but assumed ¢2:-. 

'.. “7 it was destroyed. He noted that he did not know whother the SAC knew -54 -~ 

eo 7 were talking about it. ie we et fee toy te OPA, wate PELE yews es 
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Gil 3%. gx games W. Bookhout was interviewed on September 3, 2 

‘care he greeted SA Gemberling in the office and asked him how it was ==.+. 

coming. He recalled that Gemberling responded that everything was fine 

. and his only current problem was to decide the propriety of putting a. 

~ certain Oswald letter into the assassination report. Gemberling said 

y $t Was not so much his problem as it was that of Spocinl Agent Hosty.:#*: + 

- noe Gt 

. + Honty bad already received newspaper publicity in connection with the “Wes . = tt, ye 
. 

Suvy * 

"” agenssination and he did not want to have arly knowledge of Hosty’s prob-=" 

- Joms and did not want to get involved with them. He added that be does See. 

. hot know that this particular Cswald letter is tha same Oswald letter .2:>-"- 

- that is now in question. He did not sve the letter and does not know the 

contents oftt. or suta lab wage ffs eee s 
py fee BT ee be Sole by see upe& BSS Se 

it” (v:-: 8A Bookhout also advised that he was present on November 22 

~ 1963, with SA Hosty during an interview of Lee Harvey Oswald at the >..5: 

Palins Police Department. :Ho stated that Cawald, upon hearing Hosty's - 
pane, immediately showed a hostile attitude toward Bosty and accused «45. 

hint of being the Agent who had beon harassing his wifo; however, at no ee 

{ime during this interview did Cswald mention that he had visited the Dallas oo 

.. Office and left a note for SA Horty. Bookhout also noted that he was ine 25.0" 

” volved in another interview with Cswald as well as interviews with Ruth ..:. 

". Paine and Marina Oswald and at no time was there ever mentioned any--*: 
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* . -" * " Og page one of the Septembor 1, 1975, fesue of the Dallas = . 

' “pimes Herald” there appeared an article (copy attached) captioned “Exe ° ..- 

_ Agent: Letter Left in Hosty's Box." This article eet forth an interview _ 

with former 8A Joseph L, Schott. Schott is quoted as stating that he! 

undoratood that Oswald in his note threatened to kill Bosty if Hosty tried * 

to talk to his wife Marina again. Nosty put hfe letter Jn his workbox e* °=)", 

for incoming mail -- and ft was etill thera on the day of the assassination. * 

nbout it or not but he knew a Jot of people in the office new about it and 
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‘* According to Bookhout he immediately terminated the conversation since tarp, , 
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sworn statement. The interview was recorded by YD-202,'8 ra sri! 
* farnish a 
* copy of which is attached. Schott refused to identify any individuals : 

“ may have furnished the information attributed to him in the abovee ©“: 

. mentioned news article. He said that when contacted by the Associated 

. + Press reporter with regard to the article referred to previously, be - = 

_ referred to some notes that he had made and from these notes he con-, -o 

+ cluded that he had received the information in the early part of 1964, 42%) 4525 

*« while in Wichita Falls, Texas, in connection with either a Grand Jury = 3) Be reas 

Y proceeding or a trial. Schott claimed that he has pince destroyed these +55; 4)-, 

=: notes.‘ He stated that as he understood it Cswald came to the office and 

- gave a note to some people, that it contained a threat to kill Hosty, that 

Howe saw the note and may have given it to Hosty. Hosty read it and put | 

it in his workbox where it was at the time of the arsaseination. While arg 

Schott refused to identify the source or sources of his information, he *# 

t, did indicate” that it might be wall to interview those employees currentl 

1” aseigned to Dallas Headquarters who were there at the time of the oak 

- 2. aseassination or shortly thereafter. aes: fy bce: Aa 3 Pat * 

ree tom : eo. ong SP we, 

  

€ Tin 

so In view of the foregoing, United States Attorney Frank D. : 

__. MeCown was contacted on September 8, 1975, to ascertain from avalle., 

"able records the identity of cases presented or identity of Agents of the 

| $331 Msted as appearing before the Federal Grand Jury in Wichita Falls, 

: Texas, in 1964. Mr. McCown advised that it would be necessary to -s +: ; 

refer this request to the Executive Office for U. 8. Aitorneys, Washington,”>, ._ 

“Dd, C., to obtain authority to releaso such {nformation from his records. -".3.2° | 
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ot - OnSeptember 4, 1975, Assistant United States Attorney Alex | 

_ MecGlichey telephonically advised he had recelved such permission from ;; 

tha Department to make the requested information available tothe FBI. 

It was determined that in 1964 one Federal Grand Jury met in Wichita -. 

“"" Falis on October 7, 8, and 9. During those Grant Jury proceedings 

". fourteen Agents were called to Appear. Of these fourteen, which includes 

former SA Schott, only two, As Emory Horton and Joseph Hanley, are ™: 

currently assigned to headquarters in Pallas and Ural Horton, previous) 

~ seferred to, while living in the Dallas area, is retirod., Excluding Schott, 

"|. these were the only three of the fourteen who were {interviewed during .3;%:. 

>. this current inquiry... tl en Pe td 
$i iy Reale oe we x : “pe tagik 3! whe See et. uF aes 

caf hi goes.” During the aurrent foquiry all those employees still in heade; 

su4> "* quarters city who were there at the tine of the aszarsination or shortly = 

:: ; “» thereafter were interviewed with the exception of 8A Gemberling, ? 2-249: 
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3 previously mentioned as not being interviewed = 

attack. In addition to those already mentioned in thia memorandum the = 
* following were interviewed: SAs Joo B. Abernathy, Robert P, Butler,“ 

. {nvestigative personnel who were interviewed, together with the position _ 

_ had no information whatsoever concerning the matter in question. | 

|, Office at the time of the assassination were also interviewed: SAs Will 
_ Hayden Griffin, Emory E. Horton, Gaston C, Thompson, Joseph H. +: 

"! §nformation relative to Oswald's visit and the leaving of a note; however, 

_ they had no firsthand knowledge, having baard it froma some other *..2-chi7% 

‘ employee and nothing of significance was developed as a result of these 

“note: was several days following the assacsination and he does not recall" -. 

’ prectsely which Agent first mentioned its existence. He feels, however 

we cee Lata epi lend nee nea atatinae malin See Saal hk tester tiles "hele 

        

   

  

   

  

   

  

   
   

      
    

* cause of a recent beart ->>} = 

Milton L, Newsom and Manning C. Clements. Current or former non-- 

they occupied at the time of the assarsination are as follows: Nancy J." 

_. Collins, stenographic supervisor; Elva A. Jones, secretary to ASAC; -*5: a 
.* Wanda V. McElroy, stenographer; Jewell E, Gilstrap, stenographer; °<.%, jo: 

: and L, Winifred Dixon, assistant chief clerk. Miss Dixon who ls mo. 3%.2i5- |       

   

   

    

   

  

   

    
     

          

   

  

Songer in the Bureau was the assiztant chief clerk at the time of the *. 

aesassination and was serving as the chief clerk at the time of her ~F 

retirement. All of these people furnished statements advising that they 

4° Phe following employees who were assigned to the Dallas ; 

Hanley, Raymond C, Eckenrode, Alfred C, Ellington. Noninvesiigative 

personnel who were assigned to the Dallas Office at the time ofthe :..-3 

aesussination or shortly thereafter and who are still so employed were | 

also interviewed: T. Lanette Posey, Evalyn Middleton, and Anna D, * 

King. To varying degrees thie group of individuals furnished some *> 

interviews. alata Agee aes vs. . fy ta ee aE Rei fa ¥ 

- SA J. V. Almon was Interviewed on September 7, 1975, in 5... 

Yenver, Colorado. Almon advised tint it was common knowledge in thé “>, | 

Dallas Office that Oswald did in fact visit the office two or three days be- 

fore the assassination of President Kennedy, that ho had. left a threatening ~~ 

note with the receptionist which was addressed to SA Hosty. He claimed =<‘ | 

that it was also common Imowledge that the note was not placed in Oswald's - 

file and was destroyed. He clains that he never personally viéwed the ergs” 

note. He atated that to his recollection the first reference he heard to the --* 

    

    

   

  

    

  

     

that it was one of the following: Edwin D, Suykendall (now retired), -7: 

W. Harlan Brown (now retired), Wallace R, Heitman (now retired), "=: 

Richard E. Harrison (since resigned), Robert M. Barrett, currently. -- 
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Ros 1 referred to in this memorandum). According to Almon, Mrs. Fenner Ft F 5" 5 + 

“age? - 4, Inentloned the note oa several occasions and appeared to have some $524 sew 3 
J * personal knowledge of it and may in fact have read it. He gtated that °2:2.,2-    

   

  

   

  

   
    

      

   
   

   

    

    

    

   

  

   
   

according to the information he received the note made no reference to 
President Kennedy but was a threat directed toward 8A Hosty if he did _ 

' pot stop harassing Oswald's wife. He said that there was some dis- **' 

® 4, Whether the note constituted a violation of the hw in view of the threat i” 
‘de? 2 toan Agent, He thinks that possibly Gemberling or Heltman may have 2 
S26 x. mentioned this but he cannot now be certain. |.) 2 $2 a Suree naib ob Es s: 

sb nota oe et fdte) Be Set eecbirstaagh 

zo - + Continuing, Almon stated that be beard through an employee - 
of the Dallas Office, whose identity he cannot recall, that there was a ~< 

meeting of supervisors and Agents coordinating the investigation which =" 

_ wap held for the purpose of deciding what te do about the note. He said «+> 
‘this group would normally include Shanklin, Clark, Bowe, Hosty, . (:5j-422.25 5 - 

: -Gemberling, and Manning C. Clements (now retired).’ He said that he «.*+. 
‘ personally did not know what decision was made or who made the final < 
decision but there was little discugsion pertaining to the note following 

_- the meeting until the assassination came before the Warren Commission. 

fe stated that following the release of the report by the Warren Come % 

_ migsion the matter subsided. but would occasionally come up in conversa 
“e322 | Yon during Agent gatherings. Be recalled that on: one occasion one Agent. 
Zzie +, remarked that he wondered what the Bureau would do Jf they knew about /2:.° 
t# 

é 

Uivl E. Horton questioned what the Warren Commission would have done _ 

- hadi they known about the note and what would happen {f the newspapers”; 

_ found out about it. He advised that on another occanion Drain or Horton © 

made some reference to the miter to BA Anderton who remarked "I =<: 
_ do not know what you are talking about -~I never saw the note,” leaving * 

the Impression with Almon that he wantod nothing whatsoever to do with * 

the matter. ‘enn: -ee ee ER SB eo a at ie Ae 
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  See” Almon also commented that during June, 1975, shortly before ; 

- hia retirement, SA Ural Horton remarked in the pt asence of Agents (=~: *. 

"Griffin, Drain, Anderton and possihly Hanley that he wondered what would : 
“T. _ happen if the newapapers found out abot the (hreafesing note and sumeone, 

“Fe ~~ porsibly Drain, replied, "Let's hoco tho newspapers never find out about 3.2 
‘S.9 . tho existence of tho note” and the mniter, was Groppades- 23: ecegc gmat Ae 

ote Ie. . owen Sa wes oy +o. ae pe ogo ia Pepe aes hoes 
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i} the note and they replied with words to the effect “You had better hope “4:5” 5 = ts 
   

    

  

   

  

   

   

       

     

  

    

    

  

   

   

     

” they never do find out." He said that he aleo recalls that SAs Drain and 2°") me 

_quesion among the Agents whose identities be does not now recall as tof, 4", ' 
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‘ discuss it with Shanklin, Hosty :4*$"--/,.. 3 
, oF anyone else, He denies instructing Hosty to destroy the letter and LP, 
_¢enfes receiving any instructions from anyone else that he sbould tell eet 
Hosty to destroy the letter. He said he never knew of the ultimate —— 
‘disposition of the letter. He claime he bas no recollection of having ~ -: oT 
prepared a memorandum or having made any written record of the note... 

1-1 223.7) Bowe was confronted with the information furnished by his 22 ¥:3'> =| 
* former secretary. He advised he does not recall this nor under the: sf "ae:0 i+. 
% circumstances as they existed at that time can he categorically deny *:* tp he      

fs) “Gt qida't happen. He sald at that time the matter was-still in the hands”. 
po. of the SAC and until some adjudication by him he felt the matter should 

not be discussed. He claims that if sny decision was made that infor- = 
mation concerning the note should or should not be included ina come © 

    

    

     
     

      

   

            

   

   

    

‘munication he had no part in that decision. . ug. beter e Syp) eet 2 
: oy . he et Tae Re CLS pa eae en 6 : 

. a ' we . . : : : soe 7 tone 

ee 3 Tosy. ‘On September 8, 1975, James R. Malley was interviewed at : 
‘3. .\é Washington, D. C. He advised that on the date of the assassination he 2--,4 042° ~ 

“Tt, held the position of Number One Man to the Assistant Director of the =..2°+7": ; 
4.7. , General Investigative Division. He advised that on November 24, 1968, 
ae he received an instruction to proceed to Dallas, Texns, and arrived . . 
me there approximately 8:00 p.m. that evening. To bis recollection he | 

’ .: returned to Washington on December 12, 1963. He advised that at no 
*"€ime did he ever hear of Oswald having visited the Dallas Office or: - 
“i bringing a note to the Dallas Office until be read an article in the news- 

“ paper in late August or early September, 1975. He also advised that at © 
no time during the period he was in Dallas did he attend any conference -- 

                

   

   

  

   

   

‘a+ | at which there was any discussion concerning a note that had been .<':-. 
rvs; delivered by Oswald, ti. Fleet lece fF ae se, 

| - -. Concerning Ruth Paine, it was determined on September 9, 
-1975, that she is currently residing at 222 Winona Street, Philadelphia, 

- Pennsylvania, telephone VI 9-6798. It was alco determined that as of ¢ 

that date she was out of town and the expected date of her return was = ~* 

Pe mot imowm, i ELS WPA tos 

to On September 10, 1976, SAC Joceph J. Toeffler of our Columbia si 

- Office was interviewed at Washington, D. C. At io time of the assassinas "| 
- tion there were four supervisery deaks In Vallas. One was handled bySAC- =: 

ASAC Clark, one by 8A Hows and the other by Loeffler..?. *."   
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‘Sit |p Loeffler advised that to his recollect 
: visit to the Dallas Office probably sometime during the wee: 

- November 24, 1963. He does nct recall who informed him 

and when the information was conveyed to bim he considered it to be ~ 

common knowledge in the office. Until reading it in the recent news- ; 

papers he stated he was not aware that Oswald had left a note. He 7% 

: advised that immediately following the agsassination he was assigned ‘,.: 

"to marshal the investigation ard inure that appropriate leads weres gut. © 

“2  pecoiving expeditious attention, He doules that be was present at any “3 gao°5 

frets + thoe during any discussion concerning receipt of a note from Oswald 40774 } 

i.” Of the decision to destroy suchanote. 6.008 Sit, pen ® 

oat As you may recall, in Hosty's statement of July 17, 1975, = 

_ he advised that at the time he received the note he thought it was from ; 

ancther subject of his, one Jimmy George Robinson, a Ku Klux Klan - 42 

Sr leader from Garland, Texas, Who had made a complaiat to the Dallas 37 2.3)".-, 

“Fate £ Office of the FBI alleging his civil rights hed been violated by the Garland, ‘P32 > - 

lfs¥".. Texas, Police Department. Bosty stated that he and gnother Agent wont %*%: 

tert to Fobinson’s residence and not finding him at home interviewed his wife : i 

_ "4". whe gave a completely different version of his allegation against the .. 

ivi. Garland Police Department. Her stateraent completely wiped out the 

iz, - elvil rights complaint according to Hosty. |... -, “gt Bg ae 
wee 
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1p 148 ee. The incident to which Hosty referred to is apparently a case 

"panded by him in June, 1963. A copy of the report io connection with =, 

_ tite case is attached. In essence it discloses that Robinson was placed 

"$n fall in June, 1363, for assaulting bis wife. While in jail his wife ©... 

" allowed Garland Police Department officers to search his residence, *-"*; 

fucluding the area which he claimed to be his study. He claimed his wife 

had no right to let the police ecarch his office as it was not under her ....- 

control, hence, he felt bis civil rights hnd been violated. As noted in ~ 

+ thts report, Hosty in company with another Agent interviewed Robinson 

.- ” qife on June 24, 1968, She said that while atill married to Robinson :- 

-. ghe left him following the assault on her person, She stated that she = 

: Tee allowed the police officers to coaduct & search. (— ee MOET: ac 

4 

ae . - - tee TOP A se Og OE 

fegebl ere. Te the Septomber 15, 1975, issue of "y}me”" magazine, there 2 

: | appears an article.on page nineteen captioned "The Cewald Cover-up.".2:: 

wreck, .. Tie arti¢le makes reference to Oswald's visit to the Dallas Office prior 

743° . 2 to tho assassination and delivery of a threatening note. This article «34 
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| ee &  elaims that FBI pources close to the invest! gation believe that the note: ie. 3 w 

ev. 

wee 

i! Was more ominous than Kelley (Director) implied and that the Bureau's ; se *, 
Inspectors have learned that Oswald specifically threatened to take ‘; Le 
action against the Government. This article points out that according at 
to present and former FBI officials John P. Mohr, then the Bureau's.’ ea “ 
administrative chief, told the Dallas Agents to destroy it. Continuing, ~~" 

,. the article claims that Mohr, who retired in 1972, denies any inowledge '; fy 
8 : of Oswald's note or its disappearance. So too do his former aides in == st 

OTE j , the Administrative Division, Nicholas P, Callahan, James B:: Adams, £15 
i. ‘and Eugene W. Walsh. The article notes that the continuing FBI favesnste 

| tigation fs especially sensitive because these men now hold three of the © 
’ Bureau's five top jobs. c GbE Le os, be we TAs 

   

  

     

   

   
    

   
     
     

      

       

       

  

    

     

  

oS Veet . Sworn statements have been obtained trora 1 Messre. John P, 
ea : Mohr, Nicholas P. Callahan, James B. Adams, and Eugene W, Walsh : Z 
(et fa which oh ened categorically dontod these wiogations. ; t Usk re ye 28 Bera 

ie os . Z t “a: “On September ‘n, ‘1975, Bandy Sratth of Time” magazine @ 

rer Cp sind the » author of the above-mentioned "Time" article of September 15,2 
-“".-" + 9975, came to Bureau Headquarters to sec Mr. Adems. Mr. Smith - - 

had previously indicated a desire to talk with Mr. Adams. On this oc- _ 
casion Smith was advised that his article troubled Mr. Adams because * o 

' for the first time there was an allegation that any cover-up Wich might 
; hnve taken place could be an fostitutional cover-up by Involvement of =: 
" ¥BI superiors in Washington concerning the Oswnld note.- Mr. Adams 
noted that if Smith did not act in good faith In preparation of the article * 
and if he could not back it up such could be construed as being malicious 
and grounds of libel. Mr. Smith stated that be hnd received this infor- 
mation from four, five, or six separate officials, present or former, 

_ fund be was certain the information was true. He was asked ifallof . 
these sources specifically claimed to have personnl knowledge or had *°. 
just heard that such might be the case and had heard Mr. Mohr bad ° 
ordered the destruction of the note, Be replied that only one of his < 
aources claimed to have perscnal knowledge Mr. Mohr told the Dallas * 

~- Agents to destroy it and the other Rources: had var ying degrees 0 of eke 
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. me Smith would not ‘Montity hie sources and also would t pet 
fot, " provide any leads leading to the Identification of his sources. He said 

7 + he realized tat his ategation was most material to our Anquiries and . 
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f yecognized he" may be forced to produce the ‘Wentity of his sources * 
*“* through a libel suit or other action and then they could tell their mor 

as they told it to him which would clearly show he acted on informa ; 

tion coming from individuals who had provided him with reliable infore =: 

mation in the past. He did define official as someone above the Special‘ 5 

_ Agent level and would fall within the range of Special Agent supervisor 

}. {or atop official, either present or former. During this conversation 23 ee. 
i. Mr. Smith also stated that some of his sources indicated that even, 2% x oT 

ay te 
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ig Mr. Hoover knew about this; however, he did not include it in the F'* pee 
.? article because there was a conflict between his sources in this Fepaed © a4 

and he confined his article to what the sources agreed UO. 

. In view of the above information > it was determined that at 

“ tbia point it would be essential to interview those employees and former. 

SE5, "employees who were involved fu the chain of commend in the two <2 +: 34 
out <{; visions at Bureau Headquarters who were engaged in Headquarters ee 

-*.42¢. "+ supervision of the assassination case as wella as is othor Andie 

_hod various reporting responeibilities.: - ee it i}. Bik a5 cree 

    
     

  

    
    
     

     

  

      

    
    

    

    
    

   

  

    

    

     
           

    

   

  

   Ya view of the above, Mr. John P. Mohr was reinterviewed : 
on September 12, 1975, and the results of this interview were recorded . 

by FD-302, Mr. Mobr was advised of the informaticn which Mr. Smith”: 
' fad furnished and he advised that he had no intention of filing a Ubel -~ = ar 
. pult because of the high costs involved and the fact that he was already +; +> 

* epgaged in a suit which may prove financially burdensome. Nevertheless, 

he stated that if there was some way in which the Government could file «: 

a sult in his behalf he would be more than willing to appear before any —* 

body, including a grand jury to testify to the accuracy of his prior sworn 

etatement in which he denied having any knowledge of the Oswald vist - ee 

_ Motil it appeared in the newspapers. web & We wae Sue oe 

   

  

   
   

   

    

The two divistons having the snvestigative responsibilities” 

with reyard to the assassination were the Domestic Intelligence Division 

and the General Investigative Division, Tho following individuals were © 
interviewed and title as of the time of the assassination and current status 

:. 8 to whether employed or retired are sot Orth> rentheticall boride 
gach name: * ihe yod on aie? James Hanaleys, W who is decedsec d, but: me 

waa in the chain.of command and who was durectiy | Jnvolved Jn suservising 
_ the assasgination case.) - : 
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ai fk Man E. ‘Belmont (asolatant to the Director =”: 
it baie ‘Investigative - retired). ' Mr. Belmont is seriously ; 

“ {11 and therefore no effort was made to obtain an + 

"Interrogation; Advice of Rights form ora sworn 

statement from bim. . _: - oe gt 

| Sterling B. Donahoe Gaapector - - Number One Man, - a 

: nite Mr. Be Belmont ° wotired) fin 24 me cs Ele aiace 

Tis eft . 5 
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Ba “Alex Rosen (Assictant Director, General Tavestigtive Se 
Division - - retired). . abe fee: LB “34 hear oh, wt EA ELE: 

James R. Malley Qnspector - Number One Man to . 2B 

Assistant Director, General drvotigative Division). : 

Bee prior interview . of Mr. Malley. . fh! og 
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      ve James Handley ‘@ecensed, bat at the une aa the? 

assassination was the Section Chief of the. Criminal. : 

_ Section, General Investigative Division). © “i 

ao, Henry A. Schutz (Unit Chief, Criminal Becton, General 

wt _ Investigative Division - retired). oe 
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Bh Sates “Richard D. Roggs and Fletcher D, Thorepsca m (oth ip . 
a: lt 2 a ’ Supervisory Special Agents, Criminal Section, +422 tke : 

ee "e General Investigative Division, who had reporting © Lak re" - 
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PTE ST.” responsibilities and who arrived in the Dallas Office ° “ 

“ub te" oa November 25, 1968, to assist in the preparation of = 

“tr. 7 the initial communteations.. Rogge is currently - 3 

— employed. ‘Thompson is retired.) pete) 

William Cc. Sullivan (Assistant Director, ‘Domestic : see 

Intelligence Division - retired). : ko? 
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‘Joseph A. Sizoo (inspector - Number Ono Man, 

. Domestic Intelligence Diviaion - retired). . 

    

"Donald E. “ Moore (Inspector - Number Two Man, 

Domestic Intelligence Division = ~ retired), ‘Bae 
Boe . 4 weegss. we. 
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fe William ‘A. ‘Branigan ection chier, Espionage este bee 
ms She fe. ~ Domestic Intelligence Division = current employee). 5 in 
eclictar. ot phers de oe Wee 1. tcf t Ptr e *. £ gee xo € oF 

-'. ="... Elbert T, Turner, W. Marvin Gheesling, Lambert L. 
oe _ Anderson, and Charles D. Brennan (Supervisory .2*! 

" -  $pectal Agents who were responsible for various *s. >’ 
' aspects of the investigation and/or reporting respons 

14, ». sibilities, Anderson is a current per oeee whereas 
the other three sre retired.) $E9 GF iby ‘*      
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+ =EY"* aren the exceptions of Sullivan and Turner, all of! ea stores 

  

mentioned advised that they had no knowledge w whatsoever of Oswald's -- SESS 
visit and the leaving of a note, =... pita ey a 

With regard to Elbert 1. ‘Tuner, following the recent oe 
publicity concerning the Oswald visit and note, he recalled that while : 

. be did not remember any threatening note by Oswald he did have a@ 3°51 

wngue recollection that Oswald had complained to the Dallas Olfices = 
concerning inquiries made about his wife. According to Turner, he” 7" 

believed he received this knowledge from reviewing some communica" 

tion in the Bureau file and has no recollection of discussing this §.5:"" 

Osvaldcomplaint with anyone, Mr. Turner said he is reasonably gure : 
. Hat his recolicction of Oswald's complaint to the Dallas Office was 5 not 
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- eS = ~ Sea on the aatia i taterviow with» Mr. Turner “and Bs 

recollection, he was reinterviewed aud exhibited a copy ofa letter. 

dated November 9, 1963, ee by Lee H. Oswald to the. Soviet 
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The Foderal Bureau of ‘Investigation ‘ts “aot now 

" {Interested in my activities in the progressive organ! 
gation ‘Fair Play For Cuba Committee‘, of which I - 

was secretary in New Orleans (state Levisiana) since 

Ino longer reside In that state. However, the F.B.L: 

bas visited us hero in Dallae, Texas, on November Ist, ° 
Agent James P, Hasty warned me that Jf 1 engaged in 5 

 F.P.C.C. activities in Texas the, F. B. TL. , wil again 

take an ‘intorreat’ in me, geeys Casas 
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. ,%he AttorneyGeneral, ok a yg EL tap teeo 
by gg ys hab tet bs Ue cP Mba A eer : 

Seta rt Yel” Phe foregoing was placed fa a sworn statement by Almon.3.% 
» 

|. gig 

r= +:in addition,: he advised that based on vague recollection he seems to “1-55: 
" . pecall a conversation with former investigative clerk Robert G. Renfro ':: 

wherein Renfro stated that he had either handled or seen the note in; 

"question. (Renfro is no longer an employee of the Bureau.) He also 
_ commented based solely on his opinion that Joseph J. Loeffler originally =~: 

Ne aie i had the Kennedy assaesination assigned to him and “had to know. about it, ea Se 

vied: y Felerring to the Oswald visit and note." tee | geet = 8 one er Sea iy BERET, 
. ? af wey y 

“yt * ne ee. Dts ~- Fee BM 8d SELON 5, ES cS. 
= ae 2 € ogists %, q y vos -, oh be a oe ae oe, 

welt wing BEC ENE gh S5 mas RS. oak ae rie AST 

  

    

   

   

7 % Seago $ a wy an J Me : i 

ek ogcit fh’: On Beptember 8, 1975, BA Kenneth C. Howe was reinterviewed ° 

‘s at Washington, D. C. It may be recalled that Howe furnished three state~ | 
a ments in July of this year. In addition to that information which he =? --22%7 

“: . previously furnished Howe advised that while he can't remember specifically. . 

why he knew the note in question was from Cewald he knows it was elther., seg? 

~ gigued by him or Oswald's wife's name, Marina, was mentioned therein.» 

He stated at that time they had s case on Marina and be knew her to be * 3°... 
‘: the wife of Lee Harvey Oswald.’ Be recalled that the note was on plain <4? 

* paper and was either handwritten ot hand printed and was-threatening in = 7<: 

. pature either concerning some ection Cswald said he was going to take 

- popalbly against SA Bosty or apninst tho FP office, He said that he 

can't remember whether he found the note before or after Oswald was 3. 

. _ shot but believes it was after, He advised that he found the note in Hosty's 

s*! -" workbox and considered it of sufficient import to be brought to the atten~ ; 

ava +, tlon of the SAC and took it immediately to SAC Shanklin. He can't ut. 

-” pemember what wording he used to convey to SAC Shanklin what be had 

but knows that Shanklin was made aware by him of whet he had. Be: '/ 

recalls that Shanlin's reaction was to wave him away and gay, “Doa't. 

tell me about it. I don't want to hear or I don't want to know anything © 

about it." He said from this renction it was his Impression that Shanklin 

had: possibly heard of the existence of tho pote before but he does not -- 
: fe _ know this to be a facts a 

ene 
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3 . BE ge eS 

“3. Continuing, Howe stated that he cannot remomber whether he * 

* : Jott the note with Shanklin but feels thet at that point one of three things <. 

_ ‘tee had to have occurred: (1) He Joft the pote with Shaniin; (2) He returned 

. 2. the pote to Hosty’s workbox; or (3).le held the nofe end personally gave ~: 

it, . §tto Hosty. He claims that he subsequontly told Bosty what had happened * 

‘~ "| put he does not recall having any discursion with him concerning it. He <<". 

rey : © stated that at that stage ho felt st was a raatlor for the SAC to resolve Lefer 3. |: 

“Sei < with Bosty and having told both about the matter he took no further action... 
. my ORG dre Se ete yee See ee RR gen sacs Phe SP TEV ~ at Ph : Lot stem 

ata s “Ke AES et <b aya. 3G 
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a pet eae 
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"$f our questions could be submitted through our Boston Office and he seek 

- Latter mentioned that he had Snternal personnel problems in the Oswald 

case because one of his Agents (the name was not given to Sullivan or =: 

4 Sis: With regard to Mr. Sullivan, ‘telephonic! arrangements were = : 
made on September 12, 1975, to interview him on the following. Tuesday * 

* at his residence in New Hampshire. He subsequently advised on” 8?::2:7 

. 1975. He refused to sign an Interrogation; Advice of Rights form and : 
‘ also refused to be placed under oath. However, upon arrival of the eae 
_ Inspector he made available a thrée-page typed statement concerning =, = 

made of anything being destroyed. : 

    

      

   

      

    

The Attorney General . os 7 
aug cd Ft . 3 que) 

4 t- = 

t eee. “wThis agent also ‘eapgooted to Marina Nichitayeva as 
‘* ren +. that she could remain in the United States under F.B.172 

i SNES © protection’, that is, she could defect from the Soviet ak 
* Union, of course, I ‘and my wife strongly protested . 3S 
these tactics by the notorious F.B. 1." Sees 

. After reviewing this particular Oswald letter, Turner 
- while he cannot be absolutely certain that this particular communica=< 
, Hon is the material be thought he had seen in the Bureau file he doss *: 
' sow recall having seen this particular letter in the Ble and believes st. +E 
was most likely the communication that he referred to when he was eo 23 
initially interviewed. (It is noted that fall details concerning this ae 
particular Oswald letter were made available to and Published in the :&; 
Warren Commission report.) - eg oe las 

=: 
oF cme 

    

  

  

      
     

     
   

  

   

          September 15, 1975, that he had conflicting schedules and wondered #2"!      
     

  

   would then respond to them. During this discuseion he agreed, however, 
to meet with Bureau representatives on the morning of September 16," 

    

    

  

    
    

    

   
this matter. Among other things, Mr. Sullivan in his statement noted , 
tat on one occasion during a conversation with Mr. Shanklin the %:    

    

    

   
   if so he has forgotten) had recetved while Oswald was alive a threatening - 

letter from him because of the Agent's investigation of Oswald. According 
to Sullivan, be raised a question as to the details and Shanklin seomed “34: 

disinclined to discuss it other than to say he was handling it as a per-" 
sonnel problem with Mr. J. P. Mohr. He advised he did not press the 
matter and they went on to othor topics. Further, no mention was 23 

    

    

  

   
    

      

      



     

  

   

  

    

  

     

          

    
   
   
   

        

   

    The Attorney General EEE LI 

ce: hima transfer oot of Dallas, When he inquired why Shanklin replied gs<2s:-- 

y. ‘that Mr, Hoover did not like the way Mr, Hosty had bandied his part: i702 ° 
‘of the Oswald investigation, st was then Mr. Spanktin told Sullivan hie 

~ that it was Hosty who had received the threatening message from 23382220" 

-- Opwald before the assassination, He stated. that Shaoklin did mot -.* 
* 

mention that any message had been destroyed, ee a Lae 

7 : Mr, Sullivan, at the Inspector's request, added anaddendum — ; . 

i: zt to his statement noting that the conversation be had with Shanklin con- «=~. 

‘corning one of his Agents who bad received a threatening message from 7 30 

Sf ©, Oswald occurred subsequent to the assassination, He further stated “i+ 

= ° that at no time was he present or did he have any tnowledge whatso= =~. 

- . gyer of the identities of anyone who made # decision to destroy an - Fs 

alloged threatening note delivered by Oswald to the Dallas FBI Office, - 

a James H, Gale, Assistant Direclor of the Inspection Division 

= at the time of the assassination, conducted two internal inquiries cone ir"... : - 

1, cerning the Bureau's investigation of Lee Harvey Oswald prior to the Fi 

GS: 1+ assassination, -In view of this, Mr, Gale was interviewed, -He advised 7%": | 

ve“ > that he bad no In owledge of the Oswald visit until he read about it in «+ 

*** ~ pecent newspaper articles, He recalls that a few days following the — 

’ ggeagsination and it may have been the following Monday, which he .. 

knew was a holiday, he was called to the office at the instruction of “* 

' Mr, Hoover, He said he met with Mr, Hoover and former Associate 

- Director Clyde A, Tolson in Vy. Hoovex’s office for approximately two 

“- -:: hours, . During that period of time Mr, Hoover instructed Mr, Gale to : fe 

3. °° conduct a thorough inquiry as to the Bureau's handling of the Oswald «.°.% 

case, He recalls Mr. Hoover stating that in his opinion there probably ©. 

would be a Presidential commission which would review the Bureau's the 

handling of this matter and he wanted to be certain that it had been = 

properly handled, If on the contrary there were shortcomings and 

delinquencies Mr. Gale was inetructed to thoroughly report same and . 

in fact Mr, Hoover specifically stated "Leave no atone unturned and --> = 

let the chips fall where they may," He also stated, "This is undoubtedly 

the most important responsibility Ihave given you since you have been -- 

.,  4nthe FBI," According to Mr. Galc, Mr, Hoover reiterated this a = 

. “s* puinber of times during the interview with erophagis, ~:~ on 
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ed      Lt 2.7. James P, Hosty was relnterviewed on September 22, 1975, 

Honty stated that his best recollection is that the nole left hy Oswald é 

Bag ba, eit re the get ee PB nt gheatisiny op ite ond gers ag ee: a «2 

fe at Te pugeie    
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2 |! viewed Oswald's wife. He stated that be recalls it said, "If you have = i+!‘ 

. | 

| 
| 

  

: .*’ Shanklin or Howe showed him the note from Oswald and asked what =. 

  

“tet yecalls no pertinent comment made atthattime, 202 soy 

  

  

lam f ~ se : 8 » 

©) © ais 

The Attorney General oo Fst oo “ 7 rene a 

¢ was in the nature of a complaint, bomplaining about Hosty having inter-""; 

*-* anything you want to learn about me come talk to me directdy,” and that 3°; 

tle note concluded, "If you don"tccase bothering my wife, I will take © .5. -*.:- 

appropriate action and report this to proper authorities.” He doesn't 2"... 
recall a signature and doesn't recall Cswald's wife's name being © ©. > -.. 

. mentioned, He still maintains that at the time he received the note he a 

.* thought it was from a prior subject, Jimmy George Robinson, but «42% 2° 4. 
se 

eS 

a 
* 

a 
5 
ad 

‘ 
   

    
‘ that his interview with Robinson took place in June, 1963. Feb tt yt se ae 

* . : a -— Le . aoe te Be mote ee : ; * is . a . v7 oF , * . Brae ee ar a aes 7“ - 

. * ° Recording to Hosty, about an hour following his interview ©: . 

of Oswald on the day of the assassination he recelved a message atthe .. | - 

police department to return to the Dallas Office. Upon reporting to --.="-- 

_Mr, Shanklin's office be recalls Mr. Shanklin and Mr. Howe being 2... °.. 

* 2 present. They had Hosty’s workbox in their posression and either. ~.” 

    

   

   

    

    

tbe note was all about. He then explained his previous interview of vie 
# Mrs. Paine and Oswald's wife at the Paine residence on November 1," ; 

1963, and the vehement protest that Oswald had mare to him during 

the interview on November 22, 1963. 7 Short oe 

fo - After explaining this to Mr. Shanklin, he instructed him to 

- . get forth in memorandum form the information which he had orally Mos 

-- explained, making specific reforence to the note. Ho stated he dictated ; 

| thls memorandum as instructed to Miss Martha Connally (how Martha .. 1 

Campbell) and that the memorandum was addressed to the SAC under “* 

the caption "Lee Harvey Oswald, aka; IS - R - Cuba." He stated be did 9 

‘not have the note from Oswalt in his possession when he dictated this --°-*.- 

*. yoomorandum, it having been left witb Mr. Shanklin, He said the memo- © | 

_ yandum when typed was an original and one copy and was possibly three ~-~      
    

        

    
    

or four pages in length. He said he remained in the office while =.= 

Miss Connally transcribed his dictation and when it was completed = 

- carried the memorandum to Mr. Shanklin and it was probably about =: 

8:00 or 9:00 p.m. He handed this memorandum to Mr, Shanklin and -:--: 

OF we LD 
cme ag lt ye oe te 

vm . According to Hoety, ‘nothing fwrther occurred conceraing 3 

this memorandum and the Oswald note until Sunday, November 24, 1963". 

. He eaid he was on duty in the office on that ate handling various duties , 
feos “of 

Ptwy Fe 5 . af . ote 

eo et fo es ete eat t 

el Me he eet s eee ta TT * 
ee te : ae et Ge ; 

By deb et be OB ee riven cg Mt ane wert rom gt BAP 

: : . tp ed ats       

  

  
  

  

‘ pealizes, “how stupid such an assumption was oa my fart" when advised = %,. : 

i 
| 
t



© pest st awe. sents atti Damen ica see ean nn tld tel Mears Set bing kde na Sh ST ae Bi te ea ase, 
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     The Attorney General 

*  whon he learned that Oswald had been shot and later learned that he ey S| 
+ had died. Approximately two hours later he received word from PSI 
:. | Mr, Bowe that Mr, Shanklin wanted to talk to both of them and they “2 jst" 

proceeded to Mr. Shanklin's office, On entering Mr. Shanklin stated ae ae 
"Cswald is dead now. There will be no trial.” He then banded Hosty 3: 
his memorandum of November 22, 1963, with the nole from Oswald -*-* 
attached and told him to get rid of it. He claims the memorandum had = 

:, : not been block stamped or serialized. Be tore up both copies of the |: | 
-.° memorandum and the note in the presence of Shanklin and Howe and : ea 
‘2’, Ubrew them in the wastepaper basket in Mr. Shanklin's office.’ He =: 

' advised that Mr. Shanklin then said "Get rid of #, get it out of here." 
He said he then took the torn pieces out of the wastepaper basket, 
left Mr. Shanklin's office, went to the men's wash room and flushed - 
the scraps of paper down the commode. lie said that no one was with : 
him when be did this. ag pte agli SPE ARATE 

3 £ a! 3° 1 ead 38a. ae + 

re Boe 2. Mer, Hosty also advised that ¢ on Novermbor 23, 1968, be =<: 
mt inforviewed Ruth Paine and during this interview sbe made available “’ 

to Hosty what appeared to be a rough draft handwritten letter prepared ~’ 
by Oswald and addressed to the Soviet Nmbassy at Washington, D. C, 
He eaid that on the following Monday or Tuesday, November’25 or 26 
1268, in preparation to dictate the resulte of his interview with - «=~ 
Mrs. Paine he was not surehoy, fo report Oswald's rough draft otter’ = 

_ gc he went to discuss the matter with Mr, Shanklin. He said he told > te 
‘, Mr. Shanklin be had a letter from Oswald which mentioned Hosty's ee 

;: + Mame and Shanklin became highly excited and agitated and started -: os 
- creaming at him, stating "I thought 1 told you to get rid of that letter." 

Get rid of it." He realized that Mr, Shanklin had boen under extreme ~ 
pressure, possibly verging on a nervous breakdown and decided aot to’ 
discuss the matter with him further and left. On leaving Mr. Shanklin’ 
olfice he met SA Bardwell D, Odum who had apparently overheard .: 
Mr. Shanklin yelling at him and inquired as to what the problem was. 

-. Be claims he then told Odum what had transpired and at that point, >. 
- according to Hosty, Odum confided in him that on late Saturday night, * 
November 23, or the early morning hours of the 24th, 1963, he, Qdum 
had been sent by Mr. Shanklin to interview Mra. Paine in order to -*7 
vorify Hosty's story.as to his prior foterview of Mre. Paine and Marina ; 
Oswald on November 1, 1968, and to determine 0 it he had in any May 5 
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    -- ; The Attorney General 

boo; WE ge - ¥..: 
tA Geib Beet According to Hosty, Odum told him that Mrs. Paine bad‘. erate A 2 os 
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=; advised him that she had given Hosty Oswald's rough draft letter to’t: 5; "5... 

‘" the Russian Embassy but bad retained a copy of the rough draft that 2060S 

““" mhe had made in her own handwriting. Odum told her that she should ~ 4 i 

give bim the rough draft which sho did, Ocum said that he took this “2/57 | 
rought draft to Mr; Shanklin sometime on the 24th or 25th of November <== - : 

“gto. {and told Mr, Shanklin about it and thet Mr. Shanklin told Odup “ET = if5E5 I 

ES SS thought 1 told Hosty to get rid of that note,” and according to Odum =Riaieti 2+ 

SE #1 Mr, Shanklin a Phe TM Petree Aer ties eee | 

Bee Gi Ne) makin berane oe as bi hel eget EP Seen ilhe eebe OS 
he Et at” Bosty advised that at @ later date the rough Graft which he @.°. 2°. 

“: . Shad obtained from Mra. Paine was forwarded to the Bureau and that .. 

following submission of it to FBI Headquarters Mr. Shanklin said to |: 

_ him that he apparently had misunderstood Hosty about the rough draft 

-, Of the letter and agd n asked Bosty if he bad gotten rid of the earller *~" 

sy *t* letter by Oswald as instructed by Shanklin and Hosty assured him that" - 

Ri behead. oe tec ee hyd Pe bay fond boy Se. Bo foresee steer RS 2 

Moakiig payee ee SE MES B oa See ie Ses ah SR oo 
‘, ff 12 0 T8"".” Qn September 24, 1975, a review af the files of the Dallas 

: Office verified that 8A Hosty had interviewed Mre. Faine on November 23, 

1963, and be prepared an exhibit envelope on that same day and placed | 

fn the appropriate file the rough draft lotter to the Soviet Embassy ~~: 

‘ prepared by Oswald and referred to above, This particular specimen -. 

Bo a. of Oswald's handwriting was forwarded to the ¥BI Leboratory by Dallas ‘a 

yi; ".’ ‘ airtel dated January 23, 1964. The Dallas files also verify that oa +++ 

:i~ "" November 24, 1963, 8A Odum did interview Mrs. Paine and on that“ 

. i: game date prepared an exhibit envolope for the file and included therein 

a Copy of a letter be received from Mrs. Paine. This exhibit was °-.- 

returned to Mrs. Paine on April 28, 1964. Fee pened "ae erg ne ck 

em Martha Ann Campbell, nee Connally, was reinterviewed ~ ve | 

Beptember 28, 1975. Mrs, Campbell was exhibited that portion of the -«<. 

affidavit furnished by Hosty on September 22, 1975, as it relates to ~ 

hia dictation of a memorandum to then Mies Connally. She advised : = 

‘°° that she had no recollection of SA Hosty dictating such a memorandum. 

”~ &ba sald he may have but at this tine she elmply cannot recall it, ;::- : 

ein Bo Bek Former SA Bardwell D. Oduni was interviewed on Seytembor 24 

“2: 7 1975. He advised that until ha rend recent newspaper publicity he had ‘ge ote 

vt eA, Da, hatte x with. ; if. att teas is Bigs bs ee ‘g%%: or      
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‘. ‘never heard any reference made to's note left by Oswald for Hosty or */2%.°/) >: 

tc: that Oswald bad ever been in the Dallas Office of the FBI.. That portion :3:°.. 5" 

"of Hosty's statement of September 22, 1975, dealing with Mr. Odum --...: a 

wns read tohim. Mr. Odum stated that be recalled obtaining a note 273 fae. 

in Mrs. Paine's handwriting which was a copy of something she had +. 

already turned over tothe FBI and thinks it is the same note that ~~~ 

_ Hosty's statement talks about. However, Odum stated he did not make 

‘+; any statement to Mr. Hosty at any time that Mr. Bhauklin had ever ’*4S3~- 
™“ 729 

*s. 

**~ gald anything to Mr. Odum about destroying anything or telling Hosty.#.:3703.5 - 

  

    

‘or anyone else to destroy anything. He stated that any statement by fees 

coy h "an Agent of the FBI pertaining to the destruction of anything whieh -2.°<” 

Jc ° + might be considered evidence would be a matter which would be so -.- 

ee tusual that he would not forget it. Moreover, Cdum advised that be - 

dices not recall ever specifically being sent by Br. Shanklin to ioter- _ 
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.- lew Mrs. Paine except on one occasion when Mr. #3) stated go 3 

‘* hack out there and be sure we don't miss anything... eda AS * 

oe ee oe Tee eT be vPe GD gt we eet . 
* ae} 2 

Peete * As to interviewing Mrs, Faine ona ‘tate Saturday evening > 

‘or early morning hours of the following day, he does not recall ever . 

making a visit to Mrs. Paine's house at "such an ungodly hour.”... i? 
ed eat 

  

oo Odum also advised that approximately three weeks ago he 

* peceived a long-distance telephone call from Ruth Paine, who is now .. 

:, , ving in Philadelphia, Pennsylvania. She asked Odum if they had ever. 

' il! talked about Oswald being in the Dallas Office of the FBI and he replied - 

“tbat he could not recall any guch conversation. She stated she was ~'.*" 

.- . gind to hear him say that because she bad been called by anewsyaper -"". 

reporter who asked her about Oswald being in the FEI office. She told =“: 

Odum she informed the reporter that she had never heard about him 

being in the office and the reporter then read that portion of ber © <"".- 

testimony before the Warren Comrission wherein she advised that *<s~. 

Cewald had claimed he had been there but that she Jater found out it     
: : wag not true. He said that her renction to this was St sounded Mike ~* oF." °. 

Se! something she might have said although she still had no recollection -*.: pp Pes. 

ney | of the event itself. Sho told Odum that the reporter askel her how ©. 0.0.) 

v.+> "  ghe had checked to find out that the elaim of Oswald was a Me and told 26: ~ 

et. dum that since he was her primary contact at that time she felt that 

sly? if she had checked it would have been with Qdum. 2:00; We 
“tar os ? 
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meee rt O47. Ruth Paine was telephonically contacted on September 35, 

< +” 4975,' She advised of her telephonic-contact with both the newspaper. 
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', reporter and former 8A Odum 5. She stated the purpose in calling Odum’. 
+: was to alert him that she had received a call from a reporter, She 7¥':: 
'?* advised that to the best of her recollection Oswald visited Marina at, 

» The Attorney General 

  

testifying before the Commiseion she had been in contact with SA. Odum ~~ 
a number of times and it was her thought that pogsihly Odum hadtold =~ 

her that Oswald had never gone to the FBI office. She stated that Odum 

os recently told ber he never knew that Oswald had come to the Dallas ope eye 

seo fice, “. ° 8} an 7 “e827 . : ., "ea _* ; *:, oe os : es - . og 

shy bee st: Phe fF; i ete, oh eet 
ok wa 3 as sya . Imes? Bi ghee a” <3 a 

t ° . ? oe we ° ay ne fee TO . ~"6? “Qe . me 

aa mee ‘ re fen RETR OR Pe celle Fg Rat T 
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Tite. the two affidavits furnished by Hosty and the affidavits of Ural Horton = >. 

a) > * of July 28, 1975, and of Marian F. Reberts of September 6, 1975, as | 

7 wellas the FD-302 concerning th Intorview of William C, Sullivan, =; 

He categorically denied having any knowledge or recollection of Howe >... ~ 

- * ever bringing the matters he mentioned to Shanklin's attention either - wee 

‘3
. 

  

   *: of Hosty ever diecussing with him Oswald being In the office or leaving .... 

to destroy it. He does remember a conversation with Ural Horton con | - : 

Hosty claimed to be unjust eriticiem of hia handing of the Oswald case. : 
fle said that be does not personally recall Horton mentioning a note and an 

      

    

          

    

       

               

me not knowing anything about it. Ashe recalled it was just a general - 

a2 statement as to whether Hosty was a well-balanced Agent. «7s 
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"Concerning Sullivan's comments, Mr, Shanklin stated that -- 

: he is completely at a loss to understand any comments Sullivan pide - 
=  Goncerning their convergation regarding any note re ceived from Cswald. ~ : 

wig, , He said he did discuss the Oswald investigation on a number of occasions oe 

po bie irs Al often Geass PP eee eee 

of a note or tolling him to typ2 up a niemorandum and lator telling him 2s. - 

  

      

      

_ L | Oswald had not gone to the Dallar Office of the. FBI and it only canie to." ‘ 

= 3, | her-attention when the newspiper man read her testimony before the fs fo" 07. < 

-!” Warren Commission to her.. Her only explanation was that prior to: yee 

U1 TS ears Shanklin was relnterviewed on September 24, 1975," He =~? hE 
"was allowed to review the four affidavits previously furnished by Howe,='- 2°: 

::. before or after the assassination. He also had no independent knowledge we oo 

cerning Hosty. He recalls that be mentioned to Horton that be had seen |...” 

Hcsty a month or two previously and Hosty was still upset over what -> 2-7. ... 
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a ; with Sullivan and certainly Hosty’s name came up, particularly in con," °°": . 

<." nection with the allegation that Oswald was an FBI informant.~ Be also-*- 

mero. 

  

: .7:' notes that on a pumber of cecasiona be may have discussed disciplinary gt 

> - action against Hosty and other Agents with Sullivan and certainly With 22:5." 

- John P, Mohr bat categorically denied that there was any such comment. : *.)5-- 

. made as it relates to a note. Shanklic pointed out thrt he had no knowl-.,. were 

edge of the receipt of such & dletter and therefore never discussed same “": 

‘i: :,+ with any Bureau official. He giso denies having any knowledge of a *">. 5" 

    

   
   
   

   

      

    

    

   

    
   

      

    

  

   

  

   
   

    

   

   

      
      

        

             

j * tivoting which allegedly transpired for the purpose of making a decision (5°", 
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owe Mr. Shanklin in his statement noted that he remained on 

=". at the Dallas Office from the day of tha assassination until approximate 

11:00 p.m., on November. 23, without sleep or rest. When he went "= 

_ home on that date to get some rest it was not possible and he returned ~*. 

* +. to the office at approximately 1:00 a.m., on Sunday, November 24, 

‘,° and remained oa continuous daty again without any rest until about 4:00 /’-, 

See; 2. PMs, ON Monday, November 25, 1963. -From that time until some ten 222 

' "+ days after, the only rest he received was Spproxmately four hours per = 

- dayata nearby hotel. Mr. Shanklin desired to point this out for the 

; purpose of showing the conditions that existed in connection with the 

- -* assassination, the killing of Oswald, and all of the subsequent investiga 

"++. Gons and therefore by no stretch of the imagination could he remember . 

" : each and every telephone call, teletype, or conversation that transpired: 

z! during this extended. period of time,’ eS phic oir < aughedices Vist 
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= 4 aen * ‘Bt ehould be noted that on September 2, 1975, Tom Johnson, 

publisher of the Dallas ‘*'Tymos Herald" told SAC Theodore L. Gunderson 

of the Dallas Office that he was {nformed that the secretary who was =~. 

the reciptent!st of Oswald's letter bad mentioned the note to a friend . 

and that this friend subsequently wrote a letter to Br, Shanklin “some 

time back" asking Mr. Shanktin ebout the dispositios! of Oswald's note. ee 

Mr, Johnson asked for confirmation of this informstion and was informed “:: 

--» that beyond Mr. Kelley's original press release no comment could be =: 

wa, made. Mr. 8 in his statement advised he nover received such 

alotter..-) cet co atugie EP hte dl Bogs fae" ae 

"<< As previously noted on page 7, SA Gomberling was net av: : 

interview in view of the heart attack he had suffered on August 2,°7:' 

By letter of September 16, 1975, from Howard E. Heyer, M. Dos": 
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